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پيام تسليت رهبر انقلاب
 به مناسبت درگذشت چايچيان 

رهب��ر انقلاب در پيامي درگذش��ت ش��اعر ق��رآن و عترت مرحوم 
حبيب الله چايچيان را تسليت گفتند.به گزارش ايلنا، در پيام آيت الله 
خامنه اي آمده است:درگذش��ت ش��اعر قرآن و عترت جناب آقاي 
حبيب الله چايچيان )حس��ان( را به جامعه ي ادبي کش��ور و شعراي 
ولائي و آئيني و بخصوص به خانواده و بازماندگان گرامي ايش��ان 
تسليت عرض ميکنم و حشر با اولياء الهي را از خداوند براي ايشان 
مس��ألت مينمايم و ش��عر خوش لفظ و از دل برآمده ي اين ش��اعر 
عزيز در ش��مار يادگارهاي ارزنده ي ش��عر ديني و آئيني روزگار ما 
است و در خاطره ها و زبانها خواهد ماند ان شاءالله. خداوند درجات 

وي را عالي فرمايد.

اعتقاد70 درصد آمريکايي ها به برجام 
نتايج يک نظرسنجي جديد براي انديشکده بروکينگز نشان مي دهد 
که 70 درصد مردم آمريکا معتقدند پايبندي به توافق هس��ته اي 
منافع امنيت ملي کشورشان را تامين مي کند.به گزارش ايسنا، يکي 
از کارشناس��ان ارشد انديشکده امريکايي بروکينگز يک سال پس 
از رياس��ت جمهوري دونالد ترامپ يک نظرس��نجي درباره رويکرد 
مردم اين کشور نسبت به مسائل مختلف، از جمله انتقال سفارت 
واشنگتن به بيت المقدس، رژيم صهيونيستي، ايران، کره شمالي 
و نقش روس��يه در منطقه انجام داده اس��ت.نتايج اين نظرس��نجي 
نش��ان مي دهد که 70 درصد آمريکايي ها معتقدند که اگر تهران 
و واشنگتن به تعهدات خود در توافق هسته اي عمل کنند، منافع 
امنيت ملي ايالات متحده تامين خواهد شد.اين نظرسنجي با تکيه 
بر ادعاي پيشين غرب و آمريکا عليه برنامه هسته اي کشورمان از 
شرکت کنندگان پرسيده که آيا اين توافق شانس ايران براي توسعه 
تسليحات هسته اي را کاهش مي دهد يا نه. 55 درصد به اين سوال 
پاسخ مثبت داده اند.سوال ديگر اين نظرسنجي درباره رويکرد مردم 
آمريکا نسبت به اقدام رئيس جمهور ترامپ در عدم تاييد پايبندي 
ايران به توافق هسته اي است. تنها 35 درصد از شرکت کنندگان 
تصميم ترامپ را مورد تاييد قرار داده اند که 68 درصد آنها جمهوري 
خواهان هستند.ش��رکت کنندگان در پاس��خ به اين که اگر کنگره 
بخواهد درباره وضع مجدد تحريم ها عليه ايران تصميم گيري کند، 
چه چيزي را بايد در نظر بگيرد، 29 درصد خواستار بررسي شواهد 
و ارزيابي هاي آژانس هاي امنيت ملي آمريکا ش��ده اند. 24 درصد 
گفته اند، در صورتي که ديگر امضاکنندگان توافق هسته اي از اين 
تحريم ها حمايت کنند، بايد دس��ت به چنين کاري بزند.7 درصد 
گفته اند که اگر اس��رائيل را امن تر مي کند، بايد تحريم هس��ته اي 
وضع ش��ود.5 درصد نيز خواس��تار وضع اين تحريمها در صورت 

امن تر کردن همسايگان عرب ايران شده اند.

تکرار ادعاهاي جنون آميزعادل الجبير 
وزير خارجه عربستان بار ديگر مدعي شد که ايران درمنطقه نقش 
تخريبي دارد و از حوثي ها حمايت تسليحاتي مي کند.به گزارش ايسنا، 
از الجزيره، عادل الجبير در کنفرانس گفت وگوهاي مديترانه اي در 
شهر رم مدعي شد: ايران در سوريه، عراق و لبنان نقش منفي دارد 
و اين نقش از س��ال 1979 و پس از انقلاب ) اس��لامي ايران ( آغاز 
شد.وي مدعي شد: انقلاب ايران مرز و مليت نمي شناسد بلکه بر اين 
باور است که تمام شيعيان جهان وابسته به ايران هستند، ما شاهد 
اين مساله هستيم، شاهد تاثير منفي ايران بر منطقه هستيم و براي 
مقابله با اين ديدگاه تلاش مي کنيم.الجبير افزود: ما شاهد تاثيرات 
منفي ايران بر يمن نيز هس��تيم و ايران با حمايت موش��کي از ش��به 
نظاميان راديکالي مانند حوثي ها مصوبات مربوط به موشک هاي 
بالس��تيک را نق��ض مي کن��د.وي در رابطه با حزب الله لبنان مدعي 
شد: حزب الله لبنان را ربود و تا زماني که حزب الله خلع سلاح نشود 

شاهد شکوفايي و صلح در لبنان نخواهيم بود.

شرايط تعيين هيات ايراني کميسيون برجام 
سخنگوي وزارت خارجه گفت: ترکيب هيات ايراني شرکت کننده 
در کميس��يون مش��ترک برجام در يکي دو هفته آينده مش��خص و 
اعلام خواهد ش��د.به گزارش ايس��نا، بهرام قاس��مي درباره ترکيب 
هيات ايراني نشست بعدي کميسيون مشترک برجام که قرار است 
دو هفته آينده در وين برگزار شود با توجه به جابه جايي روانچي از 
وزارت امور خارجه به معاونت سياس��ي رياس��ت جمهوري گفت: ما 
منتظر چيدمان جديد وزارت خارجه هس��تيم و انش��الله در يکي دو 
هفته آينده اميدوارم پست هاي جديد افرادش مشخص شود و بعد 
از اع��لام مي تواني��م ترکيب جدي��د را اعلام کنيم. وي درباره روند 
تغييرات در وزارت خارجه در چارت جديد اظهار کرد: اميدواريم ظرف 
چند هفته آينده تغييرات اداري و مکاني مشخص و جايگزين شود 
که جابه جايي بزرگي را ش��امل مي ش��ود و شامل همه بخش هاي 

وزارت امور خارجه مي شود.

گفت وگوي دانشجويي زنده و فعال باشد
نايب رئيس کميس��يون آموزش مجلس 
ب��ا تاکيد ب��ر اين که مرزه��اي آزادي در 
دانش��گاه ها بايد مش��خص باشد، گفت: 
باي��د نظ��رات، تفک��رات و ايده در فضاي 
دانش��گاه مطرح و به بحث گذاش��ته شود.

داوود محمدي در گفت وگو با ايسنا افزود: مسائلي در حوزه وزارت 
علوم، دانشجويان و همچنين موضوعات علمي و تحقيقاتي کشور 
وجود دارد و آن طور که بايد و ش��ايد به اين مس��ايل پرداخته نش��ده 
است.وي تصريح کرد: کشوري مي تواند پيشرفته باشد و مرزهاي 
توس��عه را دنبال کند که از يک فناوري و ش��رايط علمي پيش��رفته 
برخوردار باش��د، هيچ کش��وري در دنيا نيس��ت که مسير توسعه را 
طي کرده باشد بدون اين که به دانشگاه و تعليم و تربيت پرداخته 
باشد.نماينده تهران گفت: دانشگاه ها مشکلات عديده و متعددي 
دارند، در بسياري از جاها اعتبارات اختصاص پيدا مي کند اما نتيجه 
چنداني حاصل نمي شود، يکي از راه ها اين است که بايد در حوزه 
پژوهش بيش تر کار کنيم و پيدا کردن راه حل  براي مشکلات را 
به دانش��گاه ها بس��پاريم در واقع محققان دانشگاهي مي توانند راه 

حل هاي صحيح را پيدا کنند.

نقش دولت در گشايش ها براي محصورين 
ي��ک عض��و حزب کارگزاران گفت: آقاي روحاني هيچ وقت وعده 
مس��تقيم آزادي محصوري��ن را ندادن��د، اما گش��ايش هايي براي 
محصورين اتفاق افتاده که دولت آقاي روحاني در آن نقش داشته 
و شاهد کم رنگ شدن حذف آقاي موسوي، خانم رهنورد و آقاي 
کروب��ي بوديم.علي محم��د نمازي در گفت وگو با ايس��نا گفت: از 
لحاظ سياس��ي گشايش��ي که از قبل شروع شده ادامه دارد و شاهد 
س��خت گيري هاي دولت هاي قبل نيس��تيم، به طوري که ش��اهد 
توس��عه و عضوگيري احزاب بوديم و مردم به کارهاي تش��کيلاتي 
روي آوردند.وي گفت: با توجه به اين موضوع بهتر است همکاران  
در دولت نيز از اعلام اينکه عضو فلان حزب نيس��تند يا هس��تند، 
طفره نروند؛ چرا که اين کار برخلاف روند گشايش گذشته است.

اين عضو حزب کارگزاران س��ازندگي تاکيد کرد: تغييرات صورت 
گرفته در استانداري ها نيز از نظر من دستاورد دولت دوازدهم بوده، 
هر چند برخي اصلاح طلبان از اين موضوع دلخور هس��تند، اما در 

کل تغييرات مهمي صورت گرفته است.

پيشخوان

سياسي

 رئيس جمهور با تاکيد بر اينکه ايران به دنبال ثبات در منطقه 
اس��ت، گفت:اگر بعضي کش��ورها از ما فاصله گرفتند تقصير 
خود آنهاست. ما نمي خواهيم بين ايران و کشورهاي همسايه 
تفرقه بيافتد. ماخواهان روابط دوس��تان با تمامي کش��ورهاي 
منطقه هستيم.حالا بعضي از کشورها جنگ شاهزادگان دارند 

تقصير ما نيست.
به گزارش ايلنا، حجت الاسلام حسن روحاني در ورزشگاه زابل 
با اش��اره به اوضاع منطقه اظهار داش��ت: در اين ايام در يمن، 
عراق، س��وريه و آفريقا بين اقوام و گروه ها اختلاف مي بينيم 
ما مش��اهده کرديم مردم دلاور ايران از ش��يعه و سني در کنار 
يکديگر در مقابل تروريسم ها متحد هستند. تروريست ها در 
همه شهرها و کشورهاي اين منطقه رخنه کرده اند جز ايران 
عزي��ز. آن ه��م ب��ه دليل ايمان مردم و اس��لام معتدلي که در 
کنار اس��لام متعادل قرار دارد. در س��رزمين ما هيچ گاه براي 

تروريست ها فرصتي ايجاد نشد.
رئي��س دول��ت دوازده��م با بيان اين که امروز ما خوش��حاليم 
ک��ه ملت ه��اي منطقه در کنار ارتش هاي خودش��ان و کمک 
کش��ورهاي ديگر توانس��تند بر تروريس��م فائق شوند، گفت: 
نقش��ه ش��ومي که امريکا و اس��رائيل براي اين کشور کشيده 
بودن��د برم��لا کردن��د. بنا  نبود داعش ظرف چند س��ال از بين 
برود،  بنا بود که منطقه را با داعش و تروريس��ت نابود کنند. 
آن ها مي خواس��تند تروريس��م و اهداف خود در آس��يا و جهان 
اس��لام توس��عه دهد و اس��لام را از بين ببرند و اس��رائيل را در 
منطقه جا بياندازند. اما مردم بيدار و هوش��يار ما توانس��تند اين 

توطئه ها را خنثي کنند.
وي افزود: امروز ما خوشحاليم که پايگاه داعش در منطقه از 
بين رفته اس��ت. عش��ق ما پيامبر، خاندان رسالتش و کتاب ما 
قرآن مجيد اس��ت ما يک قبله، کتاب، پيامبر، حج، عيد فطر 
و مبع��ث داري��م م��ا يک اخلاق داري��م و آن اخلاق محمدي 
اس��ت ما همه از ش��يعه و س��ني عاشق خاندان رسالت هستيم 
و دس��ت به دس��ت هم مي دهيم و ما همواره يار و ياور همه 

مسلمانان هستيم.
روحاني ادامه داد: س��رزمين سيس��تان و بلوچستان سرزمين 
پهلوانان و دلاوران اس��ت، س��رزميني که توسعه شرق کشور 
ايران از اينجا آغاز خواهد ش��د، دولت يازدهم همه تلاش��ش 
اين بود که کمبودهاي تاريخي سيستان و بلوچستان را جبران 
کنن��د. مق��دار بودجه عمراني دولت يازدهم براي سيس��تان و 

بلوچستان دوبرابر چهار سال قبل است.

وي افزود: در جلسه وزرا براي طرح هايي که در دولت دوازدهم 
در نظر داريم مقرر شد براي اين استان 24 طرح و پروژه مهم 
ب��ه ارزش 1308 ميلي��ارد تومان اختصاص يابد و اولين س��فر 
استاني خود را از سيستان و بلوچستان آغاز کردم. استاني که 
در مشارکت مردم در انتخابات رياست جمهوري 96 در سطح 
بالايي قرار داشت و مردم با حضور خود دين شان را نسبت به 

انقلاب، اسلام، ايران به خوبي ادا کردند.
روحاني با بيان اينکه قول من به مردم زابل اين بود که بتوانيم 
46 هزار هکتار زمين با کشاورزي مدرن آباد کنيم و در اختيار 
م��ردم بگذاري��م، گف��ت: از اين 46 هزار هکتار 10 هزار هکتار 
از نظر کارهاي زيربنايي آماده اس��ت و از لحاظ برق رس��اني 
در اين ايام 1500 هکتار برق رس��اني مي ش��ود و کار آغاز شده 
که اميدواريم تا پايان س��ال جاري 10 هزار هکتار زمين فعال 
و بقيه در س��ال 97 فعال ش��ود و در اوايل س��ال 98 بتوانيم از 
تمام 46 هزار هکتاري که قول داده ش��ده بهره مند ش��ويم و 

تحول بزرگي به حول و قوه الهي آغاز شود.
روحاني تاکيد کرد: در زمينه س��اماندهي بازارچه هاي مرزي 
هم به وزير کش��ور تاکيد مي کنم همه توان ش��ان را براي اين 

منظور به کار گيرند.

رييس جمهور با بيان اينکه بزرگترين بندر تجاري ما در آينده 
در ايران، بندر چابهار خواهد بود، اظهار کرد: تنها بندر اقيانوسي 
ما بندر چابهار اس��ت. بندر چابهار بايد سيس��تان را به آس��ياي 
مرکزي و افغانستان متصل کند. خوشحال هستيم که اولين 
محموله گندم از طريق بندر چابهار به دست مردم افغانستان 

رسيده و اين طرح ادامه خواهيد يافت.
روحاني با بيان اينکه فاز اول بندر ش��هيد بهش��تي چابهار فردا 
افتتاح خواهد ش��د، گفت:  افتتاح اين بندر توس��عه اي براي کل 
استان سيستان و بلوچستان خواهد بود. آنچه که فردا افتتاح 
مي ش��ود ظرفيت 8 و نيم ميليون تن اس��ت که البته فازهاي 

بعدي آن ادامه خواهد يافت.
او در مورد طرح راه آهن چابهار نيز گفت: از ديگر برنامه هاي 
دولت اين اس��ت که از طريق راه آهن، چابهار را به زاهدان و 
از زاه��دان در آين��ده به بيرجند و مش��هد متصل کند. اين کار 
ش��روع ش��ده منتهي براي اجراي راه آهن چابهار به زهدان 4 
هزار ميليارد تومان نياز است که اين کار را آغاز کرديم که ان 

شالله با سرمايه داخلي يا خارجي تکميل خواهيم کرد.
رييس شوراي عالي امنيت ملي به اهميت بحث تامين آب در 
منطقه اش��اره کرد و گفت: به دنبال اس��تفاده کامل از قرارداد 

با افغانس��تان براي اس��تفاده از رود هيرمند و حق آبه هامون 
از کش��ور افغانستان هس��تيم. امروز با دولت افغانستان رابطه 
برادران��ه داري��م و در تمام ملاقات براي آنکه يک قرارداد بلند 
مدت جامع ميان ايران و افغانستان بسته شود اين موضوع را 

نيز پيگيري مي کنيم.
رييس جمهور تاکيد کرد: دولت تمام تلاش خود را کار خواهد 
کرد تا مردم از آنچه حق آنها اس��ت اس��تفاده کنند. س��رزمين 
سيستان و بلوچستان مرزي ميان ايران و افغانستان و پاکستان 
و در جنوب با عمان اس��ت. تلاش ما اين اس��ت که رابطه مان 
با اين س��ه کش��ور از هميش��ه بهتر باش��د و در حال حاضر نيز 
رابطه ما با افغانس��تان، عمان و پاکس��تان از هر زمان ديگري 

بهتر است.
روحاني با بيان اين که ما خواستار منطقه امن هستيم گفت:ما 
با همس��ايگان خود در توس��عه در رفاقت هستيم نه رقابت، ما 
خواس��تار منطقه قدرتمند و آباداني ايران، افغانس��تان عمان و 
همه همس��ايگان هس��تيم و اين قولي است که به کشورهاي 

همسايه داده ايم.
وي ادامه داد: اگر بعضي ها کشورها از ما فاصله گرفتند تقصير 
خود آنها است. ما نمي خواهيم بين ايران و کشورهاي همسايه 
تفرقه بيافتد. ماخواهان روابط دوس��تانه با تمامي کش��ورهاي 
منطقه هس��تيم.حالا بعضي از کش��ورها جنگ ش��اهزادگان 
دارند تقصير ما نيس��ت. اگر بعضي از کش��ورها سه سال است 
همس��ايه را بمباران مي کنند و داعش را بنيان مي گذارند اما 
خود گرفتار مي شوند تقصير ما نيست. رئيس دولت دوازدهم 
افزود: ماخواهان دوستي با همه کشورها هستيم من به همه 
م��ردم دورود مي فرس��تم، م��ن به همه بان��وان ايران، زابل و 
افغانس��تان درود مي فرس��تم. ما قصد داريم مسئوليت هايي را 
دولت دوازدهم بانوان و جوانان واگذار کنيم من خوش��حالم 
در ش��ورها و فرمانداري ه��ا بانوان هم��ه حضوردارند اصل بر 
شايس��تگي ش��يعه بودن سني بودن مرد زن بلوچ و سيستاني 
بودن امتياز نيست ملاک براي ما برادري و برابري است. به 
همه اقوام، بانوان و جوانان ايران، استان و زابل قول مي دهم 

مديريت ها قدم به قدم به آنان واگذار شود.
وي با اشاره به مشکلات کشاورزي استان سيستان و بلوچستان 
گفت:در زمينه کشاورزي و حق آب مردم، تالاب ها، راه آهن 
گاز، صنايع ،نيروگاه ها،آب هاي بهداش��تي و مس��ئله گردش 
گري مس��ر هس��تيم.اين جا بايد سرزمين گردشگري باشد و 

اين امر از طريق توسعه امکان پذير است.

رئيس جمهور در اولين سفر استاني دولت دوازدهم مطرح کرد؛

پيام دوستی روحانی

مذاکره درباره توان موشکي ايران منتفي استبهترين راه حل اختلافات با ايران گفت وگو استشناسايي قوانين مخل حقوق شهروندي 
دس��تيار رئي��س جمه��ور در ام��ور حقوق 
ش��هروندي گفت: به دستگاه هاي اجرايي 
اب��لاغ ش��ده ک��ه قواني��ن مخ��ل حقوق 
ش��هروندي را شناس��ايي و پيش��نهاد و 
راهکار لازم را ارايه دهند.به گزارش ايسنا، 

شهيندخت مولاوردي گفت: در وضعيتي قرار داريم که بايد به منشور 
عمل شود؛ اين مطالبه جامعه است که 22 حق موجود به اجرا گذاشته 
ش��ود و خروجي ه��اي آنرا در زندگ��ي مردم ببينيم.مولاوردي افزود: 
وقتي صحبت از حقوق ش��هروندي مي کنيم بدون پرداختن به حق 
تکليف نمي توانيم بحث را پيش ببريم. جامعه با ش��تاب دس��تخوش 
تغيير است پس آگاهي از تکاليف ضروري است.با پيچيده تر شدن 
روابط نمي توانيم به شکل گذشته روابط بين مردم و دولت ها را ادامه 

دهيم؛بنابراين  به چارچوب خاصي براي تنظيم روابط نياز داريم. 

مدتهاست که جمهوري اسلامي ايران 
تاکي��د مي کن��د هي��چ اختلاف��ي ب��ا 
همس��ايگانش ندارد اما عده اي س��عي 
دارن��د ب��ر طبل تفرقه بکوبند و ايران را 
متهم کنند تا آنکه قطر پس از اختلاف با 

عربستان به اين مهم پي برد که مي تواند با ايران همکاري هاي 
تجاري، اقتصادي و سياس��ي داش��ته باش��د. در اين رابطه وزير 
خارجه قطر اعلام کرد: اختلافاتي با ايران داريم اما بهترين راه 
غلبه بر اين اختلافات گفت وگو است.به گزارش ايسنا از الجزيره، 
محمدبن عبدالرحمن در کنفرانس گفت وگوهاي مديترانه اي در 
شهر رم گفت: يک توافق خليجي وجود دارد که بهترين وسيله 
براي غلبه بر اختلافات با ايران گفت وگو است.وي افزود: اين 

اختلافات نبايد به سطح مقابله و جنگ برسد.

س��خنگوي ارش��د نيروهاي مسلح تاکيد کرد: 
تقاض��اي هرگونه مذاک��ره در خصوص توان 
موش��کي جمهوري اس��لامي ايران از اساس 
منتف��ي اس��ت.به گ��زارش ايس��نا، س��رتيپ 
سيدمس��عود جزايري اعلام کرد: توان بالاي 

دفاعي کش��ورمان ب��ه عنوان اصلي ترين عام��ل بازدارندگي برابر 
دش��منان انقلاب اس��لامي، همواره در مس��ير ارتقاء حرکت خواهد 
کرد. معاون س��تاد کل نيروهاي مس��لح تصريح کرد: علاوه تدابير 
صريح رهبر معظم انقلاب و فرمانده کل قوا درباره افزايش قدرت 
دفاعي، اين مهم مورد اجماع همگاني در هرم مديريت و آحاد مردم 
در ايران قرار دارد.جزايري در پايان گفت: به همه کساني که درباره 
جمهوري اسلامي ايران حرف مي زنند توصيه مي کنيم، زحمت ورود 

در حوزه دفاعي و موشکي را به خود ندهند.

وزي��ر اطلاع��ات گفت که ب��ه لطف خدا و هدايت هاي 
مقام معظم رهبري و ايس��تادگي دستگاه هاي مختلف 
نظام اس��لامي، خلافت خود خوانده داعش و مس��ائل 

بزرگ، پشت سرگذاشته شد.
به گزارش ايرنا، حجت الاس��لام س��يدمحمود علوي 
در نشست شوراي اداري البرز افزود: به رغم شکست 
داع��ش، دش��منان همچن��ان اس��لحه خ��ود را کنار 
نگذاشته اند و درصدد تلاش براي ضربه زدن به نظام 

اسلامي هستند و دراين مسير نبايد دچار غفلت شد.
وي افزود: اکنون فرصتي است که از لحاظ فکري، نرم 
افزاري و س��خت افزاري درجهت دين مبين اس��لام و 
آموزه ه��اي پيامبر)ص( و اهل بيت عصمت و طهارت 
)ع( گام برداريم. وزيراطلاعات با اشاره به هفته وحدت 
ب��ه عن��وان نعمتي الهي و رمز پيروزي اقوام و ملت ها، 
گفت: تنازع و مش��اجره باعث زمين گير ش��دن امت ها 
مي ش��ود و مس��ئولان و مردم بايد همگرايانه در زمينه 

پيشبرد امور فعاليت کنند.

وي خاطرنشان کرد: نگاه به مسئوليت و امکانات مادي، 
امتحاني الهي است و بايد به اين مسائل به عنوان ابزار 
خدمت رساني نگريسته شود و خدمت به مردم نعمتي 
از س��وي خداوند متعال اس��ت و شکر اين نعمت بايد با 

خدمت رساني بيشتر همراه باشد.
علوي گفت: حکومت بايد براي همه، عدالت و خدمت 
رساني بي منت داشته باشد و با خوش اخلاقي رضايت 

ارباب رجوع را به دست آورد.
وزي��ر اطلاعات بر حفظ کرامت، حرمت و ش��خصيت 
مردم تاکيد کرد و افزود: در فرهنگ اسلام و قرآن همه 

چيز در محوريت مردم است.
وي اضاف��ه کرد:ام��روز نيز خاس��تگاه نظام جمهوري 
اسلامي ايران مردم هستند و همه مسئولان به برکت 
رش��ادت ها و حض��ور در صحنه اين م��ردم خدمتگزار 

آنان هستيم.
علوي گفت: با کساني که بد برخورد مي کنند نيز بايد 

خوب رفتار کرد تا روابط حسنه شود.

تنازعومشاجرهامتهارازمينگيرميکند
وزير دادگستري در خصوص اظهارات رئيس دولت هاي 
نهم و دهم گفت: عقده گشايي هاي شخصي و تخريب 
ش��خصيت هاي نظام نبايد به جريان اجتماعي تبديل 
ش��ود. عليرضا آوايي در گفت وگو با ايلنا، در خصوص 
انتقادات احمدي نژاد به قوه قضائيه و وزارت دادگستري 
گفت: تخريب قوا،  ش��خصيت هاي نظام و مس��ئولان 
خ��لاف قانون، اخلاق و همچنين خلاف مصالح ملي 
و عقل است. وي با بيان اين که ما نقد را قبول داريم، 
عنوان کرد: گاهي اوقات افراد به مجموعه و روس��اي 
ق��وا نق��دي دارند مثلا مي گويند اگر به طريق ديگري 
تمش��يت کنيد، بهتر اس��ت و ماهم اين روند را قبول 
داريم. نقد دلس��وزانه از لوازم جمهوري اسلامي ايران 
است و همه آن را پذيرفته اند اما اينکه عقده گشايي هاي 
ش��خصي و تخريب ش��خصيت هاي نظام را تبديل به 

يک جريان اجتماعي کنيم، درست نيست.
وزير دادگستري در پاسخ به اين که بازنگري در قانون 
تعزيرات به کجا رس��يد، گفت: بايد نکته اي را بگويم، 

ما قرار است در شيوه هايي که در رابطه با نحوه برخود 
با افراد وجود دارد، بازنگري داشته باشيم.

وي ادامه داد: گاهي اوقات افراد مدعي مي ش��وند که 
به خاطر نبود دلايل کافي حقي از آن تضييع ش��ده و 

همه راه هاي تجديدنظر بسته است.
آوايي با بيان اين که بر اساس همين ادعا و شنيده ها، 
با دوس��تان جلس��اتي را تشکيل داديم، گفت: برخي از 
شيوه ها را مورد ارزيابي و بررسي قرار داديم و تعدادي 

از پرونده ها را دوباره بازبيني کرديم.
وي تاکيد کرد: تلاشمان اين است که مشي اعتدال را 
در پرونده ها رعايت کنيم، قرار نيست مسامحه داشته 
باشيم. مدارا کردن با اين افراد باعث ظلم به مردم، کشور، 
نظام و اقتصاد مي ش��ود. آوايي با اش��اره به اينکه نبايد 
بخواهيم به نام برخورد با متخلفان بي احتياطي کنيم، 
عنوان کرد: نبايد بر مبناي دلايل ضعيف و گزارشاتي 
که خيلي مس��تند هم نيس��تند به عنوان قاطعيت يک 

انسان، خانواده و يا طائفه اي را نابود کنيم.

عقدهگشاييهايشخصيتبديلبهجرياناجتماعينشود

ادعاي ذوالنور در مورد ریيس دولت هاي نهم و دهم؛

احمدي نژاد گویی روانگردان مصرف کرده است!

شوراي نگهبان سياسي نيست که رایزني سياسي کند

عضو فراکسيون ولايي مجلس درخصوص انتقادات اين روزهاي 
احمدي نژاد با تيم مشاوران و معاونانش گفت: کاري که احمدي نژاد 
انجام مي دهد نه اخلاقي است و نه شرعي چراکه سرتا پا دروغ است. 
نکته ديگر اينکه به نظر مي رسد ايشان خود را در حالتي قرار داده 
که گويا روانگردان مصرف کرده است. مجتبي ذوالنور در گفتگو 
با خبرآنلاين افزود: نعوذبلله نمي خواهم بگويم ايشان چنين کاري 
کرده است اما منظورم اين است که حالتشان مانند حالت افرادي 
که روانگردان مصرف کرده اند در يک فضاي توهمي است يعني 
فکر مي کند 80 ميليون نفر به دنبال او هستند امروز فضاي جامعه 
اين نيست. احمدي نژاد جايگاه رياست جمهوري و شخصيت دوم 
نظ��ام ب��ودن را وه��ن کند و به عنوان فردي که زماني بعد از مقام 
معظم رهبري قرار داش��ت امروز به دنبال مش��ايي و بقايي افتاده 
اس��ت. افراد نابابابي که وزن همه چيز را با هوچي گري و زنبيل 
بازي و ... پايين آوردند. واقعا وقتي مردم به اين فکر مي کنند که 
رئيس جمهورشان کسي بوده است که تا چنين درجه اي جايگاه 

رياست جمهوري را تنزل داده دچار مشکل مي شوند.
وي با تاکيد بر اينکه برخي کارهاي احمدي نژاد خوب بود و از آن 

حماي��ت مي کردي��م گفت: برخي رفتارهاي ديگر مانند هاله نور و 
اعتقادات امام زماني الکي و توهم هاي اين چنيني را همان زمان 
هم به شدت نقد مي کرديم و امروز هم نقد مي کنيم. اين مسائل 
اقتضائي است و بستگي به نوع و رفتار فرد دارد. من عادت ندارم 
ش��خص را تائيد و رد کنم بلکه در مورد عملکردها نظر مي دهم.

منظور من مشخصا بگم بگم هايي است که احمدي نژاد سال 88 
در مناظره ها به راه انداخت و اصولگرايان هم چندان از اين رفتار 
بدشان نيامد. ذوالنور گفت: در همان سال که آن بگم بگم ها که 
را به راه انداخت من چندين سخنراني داشتم و اعلام کردم آقاي 
احمدي نژاد با اين رفتار مرتکب خلاف شرع بين شدند؛ فايل هاي 
صوتي آن سخنراني ها موجود است؛ دليل من براي اين حرف ها 
دارم اين است که 1- احمدي نژاد يا راست مي گويد چنين ليستي 
دارد يا دروغ مي گويد اگر دروغ مي گويد خلاف شرع است 2- اگر 
راس��ت مي گويد؛ يا در وظايف ايش��ان افشاي چنين ليستي وجود 
دارد يا نيست که اگر افشاي اين ليست در زمره وظايفش نيست 
باز اين رفتارش خلاف ش��رع اس��ت و اگر در حيطه وظايفش قرار 
دارد چرا آن را منتش��ر نمي کند آيا مي خواهد امتياز بگيرد؟! پس 

باز عملکردش خلاف ش��رع اس��ت؛ در آن مقطع من اين موارد را 
اعلام کردم و گفتم خلاف شرع است.

وي در مورد تخلفات احمدي نژاد که از اواخر مجلس هشتم خيلي 
مطرح شد گفت: فردي که در سمت رياست جمهوري قرار دارد 
مصون است و معمولا تا يک خلاف متقن و برجسته که مصداق 
بين جرم و قابل اثبات باشد اتفاق نيفتد اين مصونيت از آنها سلب 
نخواهد شد. اما اگر اين جرم قابل اثبات باشد يا خود قوه قضائيه 
به عنوان مدعي العموم بتواند به موضوع ورود کند آنجا هم انتظار 
برخ��ورد وج��ود دارد. ام��ا در مجموع من عملکرد قوه قضائيه را در 
رس��يدگي به تخلفات مس��ئولين مثبت ارزيابي نمي کنم. معتقدم 
قوه قضائيه نبايد منتظر باش��د تا از يک مس��ئولي ش��کايت شود. 
وقتي مي بيند خطايي رخ داده است و حيف و ميلي در بيت المال 
به وجود مي آيد يک شان مدعي العمومي دارد و خودش بايد وارد 
ش��ود و ب��ا آن برخ��ورد کند. عضو فراکس��يون ولايي مجلس در 
مورد اينکه دادس��تان و س��خنگوي قوه قضائيه گفته اند تخلفات 
احمدي نژاد زياد بوده است گفت: مي گويند کسي که مسئول است 
خيلي اسناد رو نمي کنند و شايد به اين دليل باشد که مي خواهند 

احس��اس ناامني ش��غلي به آنها دس��ت بدهد. وقتي يک مسئولي 
کنار مي رود آن زمان است که جزئيات در مورد عملکردش بيان 
مي شود. بنابراين من فکر مي کنم تا امروز هم اقدام قوه قضائيه 

ديرهنگام بوده است؛
وي گف��ت: ام��روز آنهايي که حامي احمدي نژاد بودند با ديدن اين 
افتضاح خطاب به قوه قضائيه مي گويند چرا رس��يدگي نمي کني 
درحال��ي ک��ه اگر در همان مقطع برخوردي با احمدي نژاد صورت 
مي گرفت مي گفتند نمي گذارند کاري انجام دهند. لذا آنچه آقاي 
اژه اي گفت��ه مبن��ي ب��ر اينکه در اي��ن تاخير يک نتيجه و برکاتي 
هست همين است که آن طرفداران آقاي احمدي نژاد اين حقايق 
را مي بينند خودشان برخورد را مطالبه مي کنند و ديگر قوه قضائيه 

به سياسي کاري متهم نمي شود.

س��خنگوي ش��وراي نگهبان با بيان اينکه شوراي 
نگهبان از هرگونه گفت وگو و صحبت در بخش هاي 
مختلف اس��تقبال مي کند، گفت: پيشنهاد برخي از 
چهره ها در قالب رايزني سياس��ي مطرح ش��ده بود 
که بايد بگويم ش��وراي نگهبان سياسي نيست که 
رايزني سياسي کند، اما در حوزه قانون اگر انتقاد و 

پيشنهادي باشد استقبال مي کند.
به گزارش ايس��نا، عباس��علي کدخدايي در نشست 
خبري در پاسخ به اينکه اخيرا برخي از چهره هاي 
اصلاح طلب خواس��تار گفت وگو با شوراي نگهبان 
بوده  و عقيده داشتند در مورد عضو زرتشتي شوراي 
شهر يزد اگر تعامل با شوراي نگهبان وجود داشت 

موضوع اينقدر حس��اس نمي ش��د گفت: ش��وراي 
نگهب��ان از هرگون��ه گفت وگو و صحبت با عزيزان 
در بخش هاي مختلف استقبال مي کند و از پيشنهاد 
مردم، اصحاب رس��انه، سياس��يون و ... اس��تقبال 
مي کنيم و حتي خواهش مي کنيم مردم همچنان 
نظرات خود را براي ما ارس��ال کنند. پيش��نهادات و 

انتقادات مردم موجب خشنودي ما مي شود.
کدخدايي افزود: اما نکته اي که در خصوص خواسته 
اين افراد مطرح ش��ده بود در قالب رايزني سياس��ي 

بود که بايد عرض کنم ش��وراي نگهبان سياس��ي 
نيس��ت که رايزني سياس��ي کند، اما در حوزه قانون 
اگر انتقاد و پيشنهادي باشد از آن استقبال مي کند. 
پژوهش��کده ش��وراي نگهبان در ح��وزه قوانين و 
مصوبات فعال اس��ت. همچنين در حوزه انتخابات 
هم شوراي نگهبان آمادگي گفت وگو دارد، اما اين 
امر حمل بر لابي سياسي و رايزني سياسي نباشد زيرا 
از شأن شوراي نگهبان دور است. سخنگوي شوراي 
نگهبان در خصوص مصوبه حل مشکل عضويت 

اقليت ها در شوراها و آخرين وضعيت سپنتا نيکنام 
گفت: نظر شوراي نگهبان همان نظري است که 
قبلا اعلام شده است. فکر مي کنم نظام جمهوري 
اس��لامي ايران به اندازه اي با ثبات و با قدرت اس��ت 
که بتواند پاس��خ س��والات کوچ��ک اين چنيني را 
بده��د. قبلا هم ع��رض کرديم هر راهکار قانوني 
که مراجع قانوني پيش بيني کنند، مورد اس��تقبال 
شوراي نگهبان قرار مي گيرد. وي افزود: ما درصدد 
ايجاد مش��کل نيستيم. ش��وراي نگهبان در انجام 

وظايف قانوني و شرعي خود اقداماتي انجام مي دهد 
و مراحل خود را داشته و دارد. مصوبه اي که گفتيد 
تصويب ش��ده و کليات مصوبه مورد بررس��ي قرار 
گرفته و در صورت ارسال مصوبه نهايي، اظهارنظر 
مي کنيم. کدخدايي در مورد تعريف رجل سياس��ي 
گفت: قوانيني که توس��ط انس��ان وضع مي شود بر 
اساس شرايط فرق مي کند. تلاش ما اين است که 
بتوانيم مصوبه جامعي داش��ته باش��يم،  اين تلاش 
انس��ان و محدود به اختيارات و ذهن انس��ان است 
همان طور که قوانين گذش��ته اصلاح مي شود اين 
مورد هم امکان اصلاح دارد اما تلاش ما اين است 

که در کوتاه مدت دچار تغيير خاص نشود.


